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Jegyzőkönyv∗ 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

2010. január 29-i rendkívüli üléséről 
 

Az ülés helye:  Városháza II. emeleti tanácskozó terme (Budaörs, Szabadság út 134.) 
 
 
Jelen vannak:  Wittinghoff Tamás polgármester, Budavári György alpolgármester, 
Bíró Gyula, Filkey Péter, Jelen Károly, dr. Kisfalvi Péter (később érkezett), Káhn 
János, Mánik Gusztáv, dr. Molnár Gábor, dr. Nagy Tamás, Ritter Imre, Dr. Ritter 
Gergely, Sánta Áron, Stifft Nándor, Szabó Károly, Takács Viktor, Törőcsik László, Dr. 
Vándor András képviselők 
 
Igazoltan távol: Kálóczi Imre, Kovács Ida Mária, dr. Molnár Vilmos, Romsics Sándor, 
dr. Szabóné Müller Timea, Török István képviselők 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Bocsi István jegyző, dr. Molnár Bernadett 
aljegyző, Vágó Csaba (polgármesteri kabinetvezető), Kövesdi Gabriella (szociális- és 
egészségügyi irodavezető), Erdős Károlyné (jegyzői irodavezető), Karsainé Kovács 
Judit (közoktatási irodavezető), Kisgergelyné Matisz Katalin (adóiroda-vezető), 
Oderszkyné Mitczkó Erika (belső ellenőrzési irodavezető), Krajcsirik János 
(informatikai irodavezető) 
Jegyzőkönyvvezető: Bíró Ágnes 
Számítástechnika: Krajcsirik János   
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Köszönti a képviselő-testület tagjait, a kollegákat, 
és mindazokat, akik televízió képernyőin keresztül kísérik figyelemmel a munkájukat. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, 16 fő jelen van, az ülést 838 

órakor megnyitja. Több képviselő jelezte, hogy nem tud jelen lenni. Belátja, hogy 
viszonylag rövid idő állt rendelkezésre ahhoz, hogy valaki a programját átrendezze.  
A képviselő-testületet azért kellett összehívniuk ma rendkívüli ülésre, mert a 
Képviselő-testületnek abban a kérdésben kell döntenie, amelyről már korábban elvi 
döntéseket hozott: a Közép-magyarországi operatív programjai 7.1. ASP pályázat 
benyújtásáról. Ez az egyelten napirendre vonatkozó javaslat, kérdezi, hogy ezzel 
kapcsolatban van-e valakinek kérdése? (Nincs)  
Felteszi szavazásra a napirendet, amelyet a képviselő-testület 17 egyhangú igen 
szavazattal támogatott.  
 
1/2010.(I.29.) ÖKT sz.    határozat 
 
Napirend 
1.) KMOP 4.7.1. (ASP) pályázat benyújtás 
 
Napirend előtti hozzászólás: nem volt.  
                                                 
A jegyzőkönyv összeállításnak időpontja: 2010. február 1.  
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Napirend tárgyalása:  
 
1.) KMOP 4.7.1. (ASP) pályázat benyújtás 
 
Dr. Kisfalvi Péter képviselő 840-kor megérkezett.  
 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv 1/1. sz. melléklete) 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: szeretné jelezni, hogy a pályázatkészítő, a 
Magyar Projektmenedzsment Iroda képviselője jelen van, ha bármilyen szakmai 
kérdés felmerül, akkor ők ebben tudnak segíteni, válaszokat adni. Másrészt pedig az 
is némi magyarázat arra, hogy időben nem volt bőre szabva az a lehetőség, ami az 
önkormányzat számára rendelkezésre állt, hiszen nagyon komoly feltételeket kellett 
teljesíteni. E tekintetben például azt, hogy legalább két kistérségnek és 
meghatározott létszámú településnek, de inkább lakosságszámnak kell 
rendelkezésre állni ahhoz, hogy érvényes pályázatot lehessen benyújtani. Szeretné 
jelezni, hogy a budaörsi kistérséggel együtt 3 kistérség jelezte a részvételi szándékát 
a pályázaton: Csepel szigeti kistérség, a Szobi kistérség és nagyon sok település is. 
Összesen, ha jól látja ez 66 db települést jelent. Ez 454 ezer lakosságszámot fed le, 
és ilyen kisebb és szomszédos településeket szerepelnek ebben, mint Nagykőrös, 
Gödöllő, Veresegyháza és Vác. Ez azért mutatja, hogy a dolgot sokan veszik 
komolyan, ezzel kapcsolatban a döntéseiket meg is hozták. Ennek megfelelően 
természetesen a szakmai anyag is elkészült. Ez csak egy részlet, kiemelt háttér, de 
igen lényeges háttér ahhoz, hogy ez, és a megvalósíthatósági tanulmány alapján a 
képviselő-testület erről az anyagról dönteni tudjon. Bevezetőben ennél többet nem is 
szeretne hozzátenni ehhez az anyaghoz, tudja, hogy rövid idő volt átnézni, ezért is 
vannak itt a szakértők.  
 
dr. Nagy Tamás: ha jól tudja, kezdetben 35 település szükséges ahhoz, hogy a 
pályázaton tudják magukat kvalifikálni. Később pedig hozzávetőlegesen 450 ezer 
lakos lefedése szükséges. Kérdése arra irányulna amellett, hogy ezt mindenképpen 
szeretné elmondani, hogy valóban nagyon kevés volt az idő. Tekintettel arra, hogy 
egy 1.5 Milliárd Ft-os összegről kell dönteniük, a maga részéről nagyon kellemetlen 
helyzetben érzi magát, és legjobb szándéka ellenére sem tudja azt mondani, hogy 
felelősen és megnyugtatóan tud dönteni a kérdésben, mert a rendelkezésre álló idő 
az nem volt igazán elégséges, hogy ezt úgy áttekintse, ahogy egy ilyen horderejű 
ügyben ez szükséges lenne. A kérdése, hogyan gondolják biztosítani azt, hogy 
meglegyen ez a szükséges 400 ezer lakos? 
 
Wittinghoff Tamás polgármester:  Két dolgot szeretne elmondani Nagy Tamás 
kérdésére. Érezve és értve és empátiával elfogadva azt az álláspontot, amit mondott 
képviselő úr csak annyit tud mondani, hogy persze az elmúlt 18 évből számtalan 
olyan dolgot tud felhozni, ahol ilyen beszorult helyzetben kellett felelős döntést hozni 
annak érdekében, hogy komoly lépéseket lehessen tenni. Ez sajnos időnként így 
van. Nagyjából a vezetés felelősségét hívják ennek. Azt gondolja, hogy ez 
mindannyijukra ró valamilyen terhet. Úgy tudja, hogy jelenleg már biztosított ez a 
létszám. Tehát arra a kérdésre, hogyan tudják biztosítani, arra lehet azt válaszolni, 
hogy már biztosították, de azért kéri a szakértőket, hogy erre válaszoljanak 
konkrétan.  
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Avar Balázs: a Magyar Projektmenedzsment Iroda Kft-t képviseli és a rövid válasz 
az, hogy igen, teljesült a pályázatban előírt feltétel. A csatlakozandó 
önkormányzatoknak egy szándéknyilatkozatot kellett aláírniuk. A pályázatban azok 
az önkormányzatok szerepelnek, akik adtak ilyen szándéknyilatkozatot. A 
szándéknyilatkozatot adó önkormányzatok bőven lefedik azt a keretet, amely meg 
van határozva a pályázati feltételek között.  
 
dr. Nagy Tamás: azt szeretné még kérdezni, hogy egyrészt a szándéknyilatkozat 
mennyire fogja kötelezni a jelenleg csatlakozási szándékukat jelzett 
önkormányzatokat? Elképzelhető-e az a helyzet, mit tud Budaörs tenni, mint Pest 
megye legnagyobb gazdasági települése, ha a csatlakozó önkormányzatok egész 
egyszerűen azt mondják, hogy igen, nagyon örülnek, nagyon szép és nagyon jó ez a 
projekt, de ennyi pénzzel igazából nem tudnak és nem is szeretnének hozzájárulni? 
Kiegészítve azzal, hogy itt egy utófinanszírozású pályázatról beszélnek, ami azt 
jelenti, hogy valakinek, valakiknek azt az összeget, esetükben Budaörsnek meg kell 
tudnia előlegezni.  
 
Avar Balázs: a szándéknyilatkozat az szándéknyilatkozat, attól még vissza lehet 
lépni. Ez nem egy kötelező érvényű nyilatkozat, nem egy okirat, nem egy közokirat. 
Úgy gondolja, hogy a pályázat tervezésénél más tényt nem tudtak figyelembe venni, 
mint azt, hogy felelős döntéshozó ember aláír egy szándéknyilatkozatot, miszerint 
ebben a pályázatban részt kíván venni. Megpróbálták úgy megtervezni a modellt, 
hogy az önkormányzat számára ez a lehető legkedvezőbb paramétereket hozzák ki. 
Ez azt jelenti, hogy több olyan önkormányzat van, aki jelezte a csatlakozási 
szándékát, de nem adott még szándéknyilatkozatot, mert a rendelkezésre álló idő 
erre kevés volt. Valamint nagyon fontos tény az, hogy várhatóan a budapesti 
kerületek közül is csatlakozni fognak ehhez a rendszerhez, hiszen ők nem tudnak 
ezen a pályázaton elindulni, viszont azokat a fejlesztéseket, amelyek szerepelnek a 
pályázatban valamilyen módon nekik is meg kell valósítani a jogszabályi előírások 
miatt. Szóval a lakos létszámukkal nem számoltak pont azért, mert nincs 
szándéknyilatkozatuk, de várható, hogy csatlakozni fognak, és az jelentősen meg 
fogja növelni azt a létszámot, amelyet le kell fedni és így az ebből következő 
bevételeket. Fontos, hogy előleget igényelhet az önkormányzat, ez 35%. 
Nyilvánvalóan, hogy utófinanszírozással kell majd az elszámolni az összegekkel, de 
lesz egy olyan puffer az önkormányzat számára, amiből a kezdeti lépéseket meg 
tudja finanszírozni.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: hagy kérdezzen bele, mert azért ennek van egy 
a döntés szempontjából fontos momentuma. Feltéve, de nem megengedve, mert az 
egy egészen újszerű dolog lenne, hogy az összes település, az összes kistérség, 
amely rajtuk kívül áll, visszalép. Akkor is igaz az az állítás, már nem tudja, hogy 
akkor mi van egy ilyen projekttel persze, de akkor is igaz az az állítás, hogy az a 
mintegy 1.5 Milliárd Ft-os nagyságrendű fejlesztés egy jelentős olyan erőforrást és 
informatikai hátteret (szoftver, hardver tekintetében) is biztosít az önkormányzatnak, 
ami jóval több, mint amit ebbe belefektettek. Ez a megközelítés, ha egy kicsit 
elnagyolt is, de stimmelhet?  
 
Avar Balázs: alapvetően így készült a modell. Egyrészt figyelembe véve az 
önkormányzat eddigi informatikához kapcsolódó működési és beruházási költségeit 
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azt látják, ha ez a projekt megvalósul, a méretnövekedésből adódóan lényegében 10 
MFt-os nagyságrendű forrást tud majd a későbbiekben megtakarítani az 
önkormányzat azért, mert hatékonyabban fog működni a rendszer és jóval 
magasabb színvonalú szolgáltatást fog majd nyújtani az önkormányzat az ügyfelei 
számára. Kiegészítésként még elmondaná, hogy itt most egy olyan pályázatról van 
szó, hogy a támogatás intenzitás 90% feletti. Azt kell mondania, hogy ez a Közép-
magyarországi régióban egyedülálló. Lényegében nincs olyan pályázat, ahol ilyen 
magas támogatási intenzitást el lehet érni. Magyarul egy infrastrukturális pályázaton 
indulna az önkormányzat, akkor ott 60-70% talán 80%-ot el lehet érni, itt most 90% 
feletti támogatási intenzitást tudnak elérni, ha esetleg az önerő mértéke magasnak 
tűnik, de a beruházásnak a költségéhez képest úgy gondolja, hogy ez egy nagyon jó 
arány, amelyet érdemes a döntés során megfontolni.  
 
dr. Nagy Tamás: az önerő mértéke nem tűnik magasnak, tehát szerinte egy 
infrastrukturális beruházásról beszélnének vagy hogy konkrétabb legyen egy út vagy 
egy közműépítésről, akkor szerinte túl is lennének a testületi ülésen. Az ő véleménye 
az, hogy a cél maga egy kicsit homályos. Az örvendetes, hogy a megvásárolt 
eszközök és a kifizetett összeg egymással arányban vannak, de hát gondolja 
mégsem fogják módosítani a Polgármesteri Hivatalnak a különféle tevékenységeit és 
nyitnak az aulában egy számítástechnikai szakboltot, ahol a nagymennyiségű 
beszerzett hardver és szoftver eszközt értékesíteni fogják abban az esetben, ha 
valamiért mégsem jönne össze ez a pályázati történet, mert például a többi 
kistelepülés kiszállna ebből. Egyrészt mikorra várható a pályázat kapcsán bírálat? Ha 
jól emlékszik egy február elejei időpont a beadási határidő, utána van valamilyen 
előzetes ütemezés, de gondolja, most a választási előkészületek miatt ez is inkább 
csak valamilyen erős feltételes mód. A másik: van-e adott esetben arra lehetőség, ha 
előfordul egy olyan helyzet, hogy azt jelzik a csatlakozó önkormányzatok, amikor 
eljön az igazság pillanata és mindenkinek a zsebébe kell nyúlnia az előfinanszírozás 
kapcsán, mert az is jó, hogy van rá 30% vagy 35% előleg, de mégiscsak ott van a 
maradék 65%, ami mégiscsak 1 Milliárd Ft körüli összeget jelent, ami azért nem 
kevés. 1 Milliárd Ft-ból hozzávetőlegesen 8 utcát Budaörsön meg lehetne csinálni 
komplett módon járdával, sok mindennel együtt. Van-e arra lehetőség bírálat után, a 
szerződéskötés előtt és időben hozzávetőlegesen ez mikor várható, ha azt látják, 
hogy senki nem fogja ezt a projektet Budaörsön kívül finanszírozni, hogy azt 
mondják, hogy ezt a lehetőséget nem kívánják igénybe venni?  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: azonnal adja a lehetőséget a válaszra, de 
szerinte a képviselő úr nagyon jó példát hozott fel, amin érdemes elgondolkodni: út 
vagy járdaberuházást hozott fel a képviselő úr párhuzamnak. Szerinte az 
informatikai, számítástechnikai háttér a közigazgatásban ennek a biztosítása még 
akkor is, ha ez egy viszonylag kevésbé látható infrastruktúra, de bizony a jövőt 
tekintve talán az egyik legfontosabb infrastruktúra. Amikor akár a Jegyző úrhoz vagy 
őhozzá mostanában köszönőlevél érkezik – elég sok ilyet is tudnak, jelenleg még ez 
a több, mint a kritika és ez szerinte egy jó arány, akkor alapvetően mindig az 
okmányirodának a rugalmassága, a gyorsasága és a hatékonysága az, amely a 
középpontban vagy a súlypontban van, és ez nem azért van, mintha a többi iroda 
nem dolgozna. Hanem azért, mert itt a legnagyobb az ügyfélforgalom és itt a 
legfontosabb az, hogy gyorsan, hatékonyan és jól szolgálják ki az ügyfeleket és 
ennek bizony jelentős mértékben a kialakított informatikai szervezetre és egyéb 
okokra vezethető vissza, hogy ezt tudják értékelni. Összegezve: szerinte a jövő a 
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közigazgatásban az ügyfelek kiszolgálásában, az ő idejük megspórolásában, a 
kultúrák kiszolgálásában egészen biztos, hogy az egységes, országos rendszerben 
van, és ez, ahhoz lépés. Tehát szerinte valóban egy nagyon fontos infrastrukturális 
fejlesztésről van konkrét esetben szó. Kéri a szakértőt, hogy a feltett kérdésre 
válaszoljon, mert szerinte egy fontos kérdés, hogy mi van akkor, ha a többiek 
visszalépnek. Ő is próbálta ezt kérdezni, hogy ad abszurdum ilyen szituáció is 
előállhat, akkor mi a helyzet? Egyáltalán a pályázat kiírója annulálja őket… ezt 
érdemes világosan látni a döntéshozóknak.  
 
Avar Balázs: valóban a pályázatnak egy kockázata az, hogy fognak-e csatlakozni az 
önkormányzatok vagy nem. Az feltételezhető, hogy más önkormányzat is be fog adni 
ilyen pályázatot és ők is gyűjtenek szándéknyilatkozatot. A pályázatban azt vállalták, 
hogy 66 település fog csatlakozni és ez több mint 450 ezer embert le fog fedni. A 
települések száma fontos és a lakosságszám. Az, hogy ez a 450 ezer ember és 66 
település honnét fog összejönni, az nem olyan kritérium, amely a pályázatnak a 
sikerességét befolyásolja. A lényeg: a számnak kell meglennie, de az, hogy ez most 
Törökbálint vagy Budakeszi, lényegében mindegy. Az várható, ha Budaörs nyer, 
akkor azok, akik máshova adtak szándéknyilatkozatot, akkor várható, hogy onnét is 
fognak csatlakozni. Az kizártnak tartja, hogy 66 településből senki sem csatlakozna 
ehhez a rendszerhez.  
Az igazság pillanata a támogatási szerződés megkötése után jön el, hiszen akkor 
kezdődik el a munka, és akkor kezdődik az egyes önkormányzatokkal az egyeztetés. 
Van lehetőség a támogatási szerződés módosítására minden szempontból. Ezek 
indikátorok, nem tudja, mennyire lehet belemenni most ilyen szakmai kérdésekbe,  
ezek a számok indikátorok és ezek a számok a támogatási szerződés mellékleteiben 
is fognak szerepelni és amennyiben az indikátorokban bármilyen változás van, akkor 
a támogatási szerződés módosítását igényli. Arra nagyon kicsi az esély, ahhoz 
valamilyen szabálytalanságot kell elkövetni, hogy az önkormányzat ne kapja meg ezt 
a támogatást. Az a lényeg, hogy a pályázat megvalósítása során folyamatosan 
jelezni kell az esetleges eltéréseket a beadott pályázathoz képest. Lényegében ha 
más volumenszinten is, de meg lehet valósítani ezt a pályázatot. Ez persze azt is 
jelenti, hogy az elszámolható költségek szintje csökkeni fog.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: próbáljanak egyszerűen fogalmazni, mert érti, 
amit Avar úr mondott, de fontos az, hogy ne csak ő értse, hanem – most nem a 
képviselőkre gondol – az a kívülálló, akik a pályázatról semmit nem tud, de 
figyelemmel kíséri a testület munkáját. Ez akkor azt jelenti magyarul, hogy ad 
abszurdum egyedül maradnak, akkor folyamatosan változtatva az ehhez kapcsolódó 
szerződést, ha egyáltalán benne lehet maradni, ha nem, nincs kockázat, mert nem 
vész el pénz, de nem is nyerhetnek. Ha ad abszurdum mégis így is meg tud maradni 
a történet, akkor ők fognak egyedül az országban olyan szolgáltatást nyújtani a 
településen élőknek, ami egy kiemelt minőségi szolgáltatás és ebből következően 
arányosan csökkennek a költségek, viszont jelentősen több mint az, amit be tudnak 
hozni külső forrást pályázati alapon. Szerinte a kockázatelemzésnek ez a lényege, 
ha ő egyedül marad ebben, akkor nem 1.5 Milliárd Ft-os lesz a projekt, csak 250 
Millió Ft-os, abból akkor arányosan a nagyrész még továbbra is pályázati forrásból 
érkezik, akkor ez a városnak mindenképpen egy jó üzlet.  
 
Avar Balázs: A válasza erre az, hogy ez már egy annyira szélsőséges példa, ha 
egyedül marad Budaörs, hogy ilyen esetben már a támogatás célja sérül. Hiszen 
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pont az a lényeg, hogy egy térségi hatású és nem egy öncélú fejlesztésről van szó. 
(Wittinghoff Tamás: akkor viszont nincs költségük sem) Akkor vissza kell lépniük a 
támogatástól. Hogy egy kicsit árnyalja a döntéslehetőséget elmondja, ahogy 
meghozzák a támogatásról a döntést és a támogatási szerződés megkötése között 
elég hosszú idő áll – 2 és fél hónap - rendelkezésre. Ezalatt a szándéknyilatkozatot 
adó önkormányzatokkal egyértelműen lehet tisztázni, hogy benne vannak a 
rendszerben vagy nem. A döntéshozatal ütemezésre válaszolva elmondja, sajnos 
nem tud egyértelmű választ adni, ugyanis két héttel ezelőtt a Miniszterelnök úr 
bejelentette, hogy 2010. április 1-jétől a Bíráló Bizottságok munkáját határozatlan 
időre felfüggeszti. Gondolja addig, míg az új kormány a működését el nem kezdi. Az 
várható, hogy a beadott projektek értékelése megtörténik, vagy lehet tudni, hogy kb. 
milyen pontszámot kapott a projekt, de az, hogy mikor kerül kihirdetésre a támogatói 
döntés, ezt most jelenleg nem tudja megmondani, mert az intézményrendszer sem 
tudja, hogy lesz tovább. Azzal számoltak, hogy augusztus 1-jén elvileg elkezdhető 
lesz a projekt, így állították be az ütemtervet. Ha az új kormány feláll talán júniusban, 
akkor előbb-utóbb életet lehel az államigazgatásba.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: a demokratikus bejelentkezés alapján a 
folyamatosságban hisz, aztán majd meglátják, hogy a történések mennyire 
támasztják alá az ő feltételezését. Nem kekeckedés okán, de szeretné, ha mégis ezt 
a dolgot, amit megpróbáltak körüljárni, valahogy rövidre zárnák, mert abban, amire 
Avar Úr válaszolt, abban ő is biztos. És az első kérdésével nagyjából ő is mondta, ha 
egyedül maradnak, akkor maga a cél sérül. Ez rendben van, de van egy olyan 
minimális tartalom, amelynél még működik a dolog, még a cél nem sérül, de sokkal 
kevesebb esetleg, mint a korábbi, akkor igaz-e az az állítás, hogy az arányok, az 
önkormányzatok önrésze és a pályázathoz nyerhető forrás között olyan, amiről az 
egész, ha megvalósul, beszélhetnek? Vagyis hogy az önkormányzatok által az ebbe 
befektetett önerőhöz képest jelentős külső forrás van, akkor is ez az állítás… 
 
Avar Balázs: ez igaz, a támogatási igazgatás nem fog változni.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: csak a résztvevők száma, a volumene változik, 
az arányok maradnak, mert számukra egy jelentősen meghatározó kérdés.  
   
Dr. Nagy Tamás (ügyrendi kérdésben): szeretné, ha még egyszer pontosítanák. 
Ha jól értette az önkormányzatnak van lehetősége arra, hogy ezt a pályázati forrást - 
ha úgy alakulnak a körülmények - adott esetben ne vegye igénybe. Ehhez 
különösebb szankció nem fűzhető, nem fűződik.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: szerinte ez minden esetben így van.  
 
Avar Balázs: a támogatási szerződés megkötése előtt. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: vagyis a mai döntés tekintetében hagy számukra 
mozgásteret. Gondolja, ez az, amire próbált képviselő úr rákérdezni.  
 
Töröcsik László: két dologra szeretné felhívni a szavazás előtt álló képviselőtársai 
figyelmét. Jó lenne, ha látnák a pályázatoknál azt a megszokott ún. projekt adatlapot, 
amelyen nevesíteniük kell, hogy kik a felelősei ennek a projektvégrehajtásnak. A 
másik: a megvalósíthatósági tanulmányból kicsit hiányolja a jelenlegi informatikai 
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üzemeltetési költséget beleértve az éves licencdíjakat és az ASP-vel növelt rendszer 
esetében milyen üzemeltetési költségekkel kell számolniuk, illetve ez az új, 
megemelt költségek milyen mértékben háríthatók át arra a „konzorciumra”, akik 
igénybe veszik az ASP szolgáltatást.  
 
Avar Balázs: a második kérdésre a válasz: azokat az anyagokat tartalmazza, 
amelyeket megkaptak az önkormányzattól. Az adatlap még készülőben van, hiszen 
tegnap fejezték be a megvalósíthatósági tanulmány munkaanyagát, vagy hát ezt a 
vázlatot, amit most tárgyal a képviselő-testület. A projekt adatlap lényegében a 
megvalósíthatósági tanulmányaiknak a kivonata, a legfontosabb adatokat 
tartalmazza, de ugyanazokat az adatokat fogja tartalmazni, amely a 
megvalósíthatósági tanulmány tartalmaz. Hétfő reggelre készül el a projekt adatlap 
és ezt még a pályázat aláírása előtt, szerdán kell beadni. Ezt ő elektronikusan át 
tudja küldeni az önkormányzatnak, így lesz lehetőség ezen módosítani. A 
projektmenedzsmentet az átadott információk alapján a Polgármesteri Kabinet 
biztosítja.  
 
Sánta Áron: több kérdés is felmerült benne ezzel a történettel kapcsolatban. 
Elsőként azt szeretné megkérdezni, hogy nyilván itt egy külön ingatlant is biztosítania 
kell az önkormányzatnak ennek a projektnek. Kérdi, lett-e kalkulálva? (Wittinghoff 
Tamás polgármester: nem) Azért ez sem egy elhanyagolható, hogy a Városháza 
területén vagy hol fogják elhelyezni ezt az egész Pest megyét kiszolgáló 
hardverközpontot mindenfajta klimatizálásával, hűtésével, őrzésével egyéb 
kérdéseivel, illetve az a projektcég, amit erre a feladatra létre kell hozni hol fog 
működni? Itt az amúgy is szűkös Városházán? Vagy? Erre szeretne majd egy választ 
kérni. Észrevételezi továbbá ezzel az anyaggal kapcsolatban, hogy a kérdései akörül 
csoportosulnak, ami az egész feladatnak az alapját megkérdőjelezi benne. Ugyanis 
mindamellett, hogy 1.5 Milliárd Ft az az összeg, amit meg lehet kapni, ha megnézi, 
megfigyeli az elmúlt évek pályázati gyakorlatát, nem látott olyan pályázatot, ahol a 
pályázati összeg 100%-át bármelyik pályázó is bezsebelte volna a pályázat végére. 
Majdnem biztos benne, hogy 1.5 Milliárd Ft-ról kár beszélni, mert szinte biztos, hogy 
ennyi nem fog megérkezni az önkormányzathoz. Ezzel máris az önrész összege 
véleménye szerint emelkedhet. Elhangzott, hogy a támogatási szerződések 
megkötése előtt van még lehetőség arra, hogy visszalépjenek ettől a pályázattól, de 
az is elhangzott, hogy a csatlakozni kívánó települések végleges döntése a 
támogatási szerződések megkötése után válik biztossá, úgyhogy igazából semmivel 
sem vannak előrébb, mert megköthetik úgy a támogatási szerződést, hogy fogalmuk 
sincs arról, fognak-e csatlakozni a települések vagy nem fognak. Aztán szívhatják a 
fogukat, hogyan fognak kimenekülni abból a történetből, ha nem csatlakoznak 
annyian. Elhangzott a felelősség kérdése a projektlappal kapcsolatban. Azért 
meghatározó kérdés, mert ennek az egész projektnek egy új filozófiába kell 
áthelyeznie a közigazgatási informatikai működését. Nem tudja, hogy látják-e ma azt 
Budaörsön, hogy ez milyen módon, hogyan fog megvalósulni. Egyébként úgy 
gondolja, hogy Budaörs jelenleg is élen jár Magyarországon az informatikai 
fejlesztésekben, és egyébként annak projektnek, ami itt működik, 70%-80%-a vagy 
egy jó nagy része már jelenleg is magas fokon működik a Városházán. Tehát 
igazából túl nagy változást nem láthatnak ebben. Elhangzott itt Polgármester úr 
részéről, hogy ettől Budaörs lakóinak lesz jobb vagy rosszabb. Ha végignézik, hogy 
ez mit jelent, igazából ez Budaörs lakóit közvetlenül semmilyen szinten nem érinti. 
Ami itt történik, az a közigazgatás elektronizálása, azaz a hivatalok közötti 
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kommunikációnak és a közigazgatás működésének egyfajta összekapcsolása. Tehát 
igazából ügyfélszolgálati pultok ügyfélszolgálati kapcsolata a lakossággal nem 
történik. Közvetve annyiban érintheti a lakosságot az a kérdés, hogy az ügyvitel 
egyszerűsödése által előfordulhat, hogy lehetnek területegységek, ahol könnyebb 
lesz a működés. Mivel Budaörsön már most is magas szinten működnek ezek a 
kérdések, ezért így ez sem túl valószínű. Összességében úgy látja, hogy inkább arra 
fordítsa a város az energiáit, hogy a budaörsieket próbálja segíteni. Arra fordítsa az 
energiát, hogy legyen parkoló az iskolánál, jó utak legyenek, egyéb ilyen kérdések, 
nem pedig azzal, hogy teljesen bizonytalan kimenetelű pályázatokon, amelyeknek a 
végösszegét nem is tudják, hiszen teljesen bizonytalan, hogy az önrész végül is 
mekkora lesz a végére, a fenntartási költségek pedig abszolút kalkulálhatatlanok és 
meghatározhatók jelenlegi állás szerint. Ezen túl az sem elhanyagolható, hogy 
Budaörsöt terheli a megvalósítás során az összes kockázat, tehát az összes 
csatlakozó településsel kapcsolatos kockázat, beleértve a közbeszerzési eljárásokat, 
az akármilyen kiválasztott partnerüknek a hibás vagy késedelmes, bármilyen 
meghiúsuló teljesítését, bármilyen csőd vagy felszámolási eljárását, akármi van, ez 
mind a várost fogja terhelni. Az egész pályázat megvalósulása a budaörsi 
önkormányzat által amúgy is leterhelt személyzetet fogja terhelni, nyilván a 
kiszervezett feladatok ebbe nem tartoznak bele, de hát senki nem gondolja, hogy 
ezzel az óriási projekttel a budaörsi önkormányzat hivatalának nem lesz semmilyen 
dolga vagy feladata. Összességében úgy gondolja, hogy nem biztos, hogy ez az a 
pillanat, amikor Budaörsnek ezzel a kérdéssel foglalkoznia kellene.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: nem találja a jó jelzőt arra az állapotra, amibe 
került ennek a hozzászólásnak a kapcsán. Már csak azért sem, mert egyfelől nézve 
a dolog a sportszerűség kategóriájába nem nagyon illeszkedik bele, mert a 
Képviselő-testület konkrétan arról már döntött, hogy ezen a pályázaton kíván indulni. 
Most a tartalomról döntenek. Egy ilyen szituációban egy ilyen hozzászólás hát 
beleillik mindabba, amiben alapvetően itt korábban koncepcionális különbség volt 
közöttük. Az teljesen rendben van, amit Képviselő úr elmondott, ma Budaörs az 
országban a legmagasabb színvonalon nyújt bizonyos szolgáltatásokat. Ez azért 
volt, mert koncepcionálisan fejlesztve a hivatalt, végiggondolva azt, hogyan lehet a 
szolgáltatást magas színvonalon nyújtani úgy, hogy az az ügyfelek megelégedésére 
történjék és a lehető legkevesebb időt vegye igénybe, ebben nekik korábban volt 
koncepciójuk, ebben korábban mindig forradalmit mertek lépni és soha nem ilyen 
megfontolásokat tartottak a maguk számára fontosnak, mint amilyen 
megfontolásokat a képviselő úr sorban elmondott. Ebben a helyzetben, mikor most 
egy újabb lépést lehetne tenni, amit mások meg fognak tenni vélhetően az 
országban, vagyis e tekintetben előre fognak lépni, képviselő úr azt mondja, inkább 
építsenek járdát. Hát igen, a bunkósbot és az elektronikus tábla kérdése. Lehet 
természetesen ilyen mentalitással gondolkodni, de ezt még egyszer mondja, akkor 
kellett volna eldönteni, mikor a képviselő-testület magáról a projektről elvi alapon 
döntött. Ha Kolumbusz annak idején nem indul el, akkor nagyon sok minden a 
világban és a történelemben másként alakul. Nem nagyon mérlegelte azt, hogy a 
hajója merre és hogy fog kikötni, és hogy fog odaérkezni. Sokkal több kockázat volt 
benne, és semmi nagy történet azzal kapcsolatban nem alakult volna ki, és a 
történelemkönyveket egészen máshogyan kellene lapozgatni ma. Nekik nem ekkora 
a kockázatuk. Az önkormányzat elmúlt 18 évében világosan felépített hivatalt 
alakítottak ki, ami az országban az egyik legjobb, ha nem a legjobb hivatal címét 
vívta ki. Az kategorikusan nem igaz, hogy Budaörs lakóit ez egyáltalán nem érinti. 
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Aki ezt mondja, az szándékosan vezeti félre a Képviselő-testületet. Ennél nagyobb 
szamárságot nehezen lehetett volna ennek kapcsán eldönteni.  
 
Töröcsik László: ha jól értette a Magyar Projektmenedzsment Kft. szakértőjét, akkor 
hétfő reggelre eljuttatják elektronikusan azt a bizonyos projekt adatlapot. Kéri Vágó 
Csaba kabinetvezetőt, hogy a hétfő reggeli Integrációs és Vállalkozásfejlesztési 
Bizottság ülésére hozza be, hagy fussák át, nézzék át ezt a projekt adatlapot.  
 
Sánta Áron (ügyrendi kérdésben): személyes megszólíttatás alapján ki kéri 
magának, hogy Polgármester úr őt félrevezetéssel és megtévesztéssel vádolja. A 
Polgármester úr ne vádolja őt, hanem bizonyítsa tényekkel, hogy nem mondott 
igazat, mert akkor meg fogja mondani, hogy tévedett, de addig ne vádolja őt. Kikéri 
magának.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: kedves Képviselő úr bármit kikérhet magának és 
a hozzávaló attitűdje a Képviselő úrnak – úgy látja - meg is van. Még egyszer 
mondja, súlyosan vezeti félre a jelenlévőket és mindazokat, akik ezt a műsort nézik, 
aki azt állítja, hogy egy magas színvonalú szolgáltatás, ami kulturáltabbá, gyorsabbá, 
egységessé teszi a közigazgatásban az ügyintézést, az nem érinti Budaörs 
lakosságát. Ezt nem kell bizonyítani, mert ez kb. olyan, mintha azt kérnék tőle, hogy 
bizonyítsa be, hogy reggel felkel a nap. Hülyeségeket nem fog bizonygatni.  
 
Sánta Áron (ügyrendi kérdésben): tényeket Polgármester úr a cáfolatra, tényeket. 
Különben ne utasítsa őt Polgármester úr és ne mondja azt neki, hogy … 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: most rendreutasítja Képviselő urat. Kéri, 
próbáljon meg kulturált ember módjára viselkedni, még ha ez nehezére is esik.  
 
Sánta Áron: köszöni, hogy rendre utasította Polgármester úr. Úgy gondolja, ha 
végignézik a projektnek a különböző munkarészeit, azok mind-mind olyan 
rendszerek, amelyeknek nincs közvetlen kapcsolata Budaörs lakosságával. Cáfolja 
meg tényekkel Polgármester úr azt, hogy ez nem így van. Nem azt mondta, hogy 
nem érinti, hanem hogy közvetlenül nem érinti Budaörs lakosságát, ettől egy 
budaörsinek az élete és napi problémái nem lesznek többek és jobbak. E szerint 
alakította ki az álláspontját, és ehhez is tartja magát.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: szeretné megkérdezni szakértő urakat, hogy az 
az állítás, miszerint ez Budaörs lakosságát nem érinti… természetesen úgy nem 
fogja érinteni, hogy szebb úton fognak járni, úgy sem érinti őket, hogy jobb autójuk 
lesz ettől. és valószínűleg a reggeli kávéjuk sem lesz finomabb, de az az állítás, hogy 
ettől az ügyfelek kiszolgálása kulturáltabb, az az állítás, hogy egy egységes 
rendszerben hatékonyabb, gyorsabb lehet, - ez valótlan? Ha igen, akkor egyébként ő 
is eláll a döntés kapcsán a pozitív hozzáállástól, de akkor nem tudja mi a fenének 
készítik az egész pályázatot.  
 
Avar Balázs: a pályázat célja az, amit a Polgármester úr felsorolt.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: köszöni. Tehát ezek a tények, és komolyan 
gondolja azt, hogy ez egy szégyentelen történet volt, amit most művelt Képviselő úr.  
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Ritter Imre: azt szeretné kérni, hogy próbáljanak meg személyeskedés nélkül a 
napirenddel foglalkozni és tételezzék fel, hogy mindenki a legjobb döntést kívánja 
hozni. Nem akar ismétlésekbe bocsátkozni, ténykérdés, hogy nem volt idejük ezzel 
érdemben foglalkozni, utolsó pillanatban vannak, és ezért maximálisan megérti azt, 
hogy nehéz a döntés és sokan nehéz helyzetben vannak, főleg akik ehhez a 
területhez szakmailag sokat értenek. A maga részéről csak egy-két dolgot szeretne 
megemlíteni. Azt gondolja, nagy viták voltak az elektronikus ügyintézések, 
bevallások bevezetése előtt az adóhatóságnál. Ma már nem kérdés, hogy ez milyen 
hihetetlen mértékben felgyorsította és leegyszerűsítette az egész rendszert. Aki 
benne van az életben egy kicsit, az tudja, hogy a tavalyi évben a cégbíróságoknál, 
bíróságoknál létrehozott egyablakos rendszerrel, amiben az önkormányzatok, 
adóhatóságok úgyszintén benne vannak, senki által nem gondolt módon órákra egy-
két napra leszűkítette a több hónapos korábbi eljárásokat, ráadásul anélkül, hogy az 
ember elhagyná az otthonát. Abban a szerencsés, balszerencsés helyzetben volt, 
hogy 2 hete ellopták a táskáját, az anyakönyvi kivonatát leszámítva minden 
elképzelhető és létező iratával együtt. Egy hétig gyűjtötte az erőt, hogy új iratokat 
csináltasson. Ezek után itt Budaörsön kevesebb, mint 15 perc alatt megvolt az 
ideiglenes személyigazolványa, a végleges lakcímkártyája, az útlevele, jogosítványa, 
ami kellett. Ez mind egyedül és kizárólag az elektronikus ügyintézés révén 
lehetséges. Azt gondolja, hogy azt nem lehet kétségbe vonni, hogy a közigazgatási 
és közszolgáltatási informatikai rendszer fejlesztése és továbbfejlesztése egy 
kulcskérdés. Ebben a továbbfejlesztésben az is, hogy ez egy országos rendszer 
legyen, hiszen csak egy dolgot mond: Budaörsnek nagyon sok dolgát nem Budaörs 
intézi összeférhetetlenség miatt, hanem a közigazgatási hivatal által kijelölt más 
önkormányzat. Ezzel együtt azt mondja, hogy ez egy nagy projekt, amiről senki nem 
beszélt még: ha ezt a 1.5 Milliárd Ft-ot mind támogatásban kapnák és egy forintot 
sem kellene hozzárakniuk, akkor is ennek ott van egy mögöttese, hogy Budaörs 
legnagyobb jövőbeni problémája a meglévő rendszereik, intézményeik üzemeltetése 
lesz. Ha valami, akkor pont az informatikai rendszerek azok, amelyek a 
leggyorsabban elévülnek. Tehát ezt majd karbantartani és fejleszteni kell. Ezzel azt 
akarja mondani, hogy nem volt lehetőségük ezt az egész anyagot normálisan 
áttanulmányozni, szakértőkkel megbeszélni, de van őszig az önkormányzatnak még 
mozgástere. Azzal együtt kizárt ügynek tartja, hogy visszalépne az önkormányzatok 
nagyobb része, hiszen az önkormányzatok döntő többsége olyan helyzetben van, 
hogy nincs alternatívája. Gondolkozhatnak azon, hogy 100 vagy 200 MFt sok vagy 
kevés, belemenjenek-e vagy nem. Az önkormányzatok döntő többsége nem budaörsi 
szinten van. Nekik maximum csatlakozási lehetőségük van. Fel sem merül, hogy 
saját maguk vagy más formában ilyen fejlesztéseket el tudjanak érni. Épp ezért még 
egyszer hozzátéve maximálisan megérti azt, aki megfogalmazza az aggályait. Benne 
is van számos kétség, de azt gondolja, hogy ezt meg kell szavazni. Mivel az idő 
rövidsége miatt nem tudtak egységes álláspontot kialakítani ezért, részükről 
mindenki legjobb belátása szerint és úgy szavaz, ahogy személy szerint saját maga 
gondolja. Ő a maga részéről meg fogja szavazni, és kéri azt, hogy mások is 
szavazzák meg. Még egyszer mondja, maximálisan megérti, elfogadja, tiszteletben 
tartja azt is, aki nem szavazza meg. Ő meg fogja szavazni.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: egy elnézést kéréssel tartozik, de nem tartalmi 
okból, hanem formai okból. Általában az szokott lenni a képviselő-testületi üléseken, 
hogy egy-egy oldal álláspontját egy-két ember ismerteti. Most amit képviselő úr 
elmondott, abból kiderült, hogy itt nincs egységes álláspont. Ez az oka annak, hogy 
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egységes álláspontok fogalmazódnak meg. Amit Képviselő úr elmondott, ahhoz 
nincs mit hozzátenni, meg elvenni sem belőle, mert ez konkrétan így néz ki. Az 
egyetlen probléma az idő, és ebben teljesen jogos az észrevétel, ezt ők is érezték. 
Ráadásul hozzáteszi, hogy a hivatal mindezt az ünnepek alatt és között készítette. 
Az is egy fontos szempont, hogy ebből következően néhányuknak, ebből kevesebb 
jutott, már nem a munkából, hanem a pihenésből, a kikapcsolódásból és a családdal 
való együttlétből. Tették ezt azért, mert azokat a célokat, amelyeket Képviselő úr 
elmondott, és ami világosan támasztja alá, hogy miért érinti jelentősen ez az 
ügyfeleket, azokat, akik hozzájuk látogatnak és ezek persze mégiscsak nagy 
részben budaörsiek, és úgy gondolták, hogy ezen a pályázaton valóban ilyen okok 
miatt nagyon fontos. Azt gondolja, hogy innentől kezdve a dologhoz nem tud mit 
hozzátenni, mert olyan mértékben értenek azzal egyet, amit most elmondott 
Képviselő úr.  
 
Dr. Vándor András: úgy gondolja, hogy az önkormányzat egy fejlesztési lehetőség 
előtt áll, aminek megvan az a sansza, hogy esetleg nem jön be. Ha azt mérlegelték, 
illetve mérlegelik, hogy ennek mennyi a rizikója, itt a 92%-os állami támogatás az, 
ami ha bejön és rendben lefolyik, akkor az ezen felüli rész az, ami őket érinti. Itt 
mellékesen megjegyzi, hogy a vezetői anyagban 156 MFt van, a pénzügyi 
elszámolásban 126 MFt szerepel. Ott valamelyik el van írva. Úgy gondolja, hogy egy 
ilyen lehetőséggel természetszerűleg élni kell, meg kell próbálni ezt a dolgot, biztos 
megvan bizonyos % sansz arra, hogy nem fog sikerülni, de valószínűleg igen sok % 
és igen nagy sansz van arra, ha ez a dolog elkezd működni, akkor mindenkinek 
praktikus lesz, ahogy Ritter Imre mondta, és az ügyintézésnek egy csomó rendje 
valószínűleg mindannyijuk számára egyszerűsödni fog. Jómaga alapító egy 
egyesületnek, amelyiknek az a kitűzött célja, hogy a közigazgatásban lévő adatokat, 
amely egyszer már a közigazgatásba bekerült, azt ne kérjék állandóan tőlük újra és 
újra, mert sokkal egyszerűbb lenne, ha a közigazgatásnak lenne akár egy ilyen 
rendszere, amely ezt összevonná. Azt mondaná, hogy szavazzák meg és 
természetesen a kibúvóknál, illetve az egyéb ilyen kitérő pontoknál újra és újra 
vizsgálják meg, hogy van-e ennek realitása, de hogy egy ilyen dologban részt kellene 
venni, azt úgy érzi, hogy az önkormányzat ebben a helyzetben meg kell, hogy tegye.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: nem tudja, hogy van-e még valami, amit hozzá 
kívánnak-e tenni, vagy válaszoltak-e mindenre.  
Akkor döntéshozatal következik. A képviselő-testület előtt van a határozati javaslat, 
Felteszi szavazásra az előterjesztés szerinti tartalommal a határozat elfogadását, 
amelyet a képviselő-testület 13 igen, 4 tartózkodás, 1 nem szavazattal elfogadott. 
 
2/2010.(I.29.) ÖKT sz.    határozat 
 
KMOP 4.7.1. (ASP) pályázat benyújtás 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete jóváhagyja az előterjesztés 
mellékletét képező pályázati dokumentációban foglaltakat és felkéri a Polgármestert 
a Nemzeti Fejlesztési Ügynökség Közép-Magyarországi Operatív Program keretében 
meghirdetett, a térségi közigazgatási és közszolgálati informatikai rendszerek 
továbbfejlesztése című KMOP-2009-4.7.1 pályázat benyújtására. 
 
Határidő: folyamatos 
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Felelős: Polgármester,  
Végrehajtást végzi: Polgármesteri Kabinet, Pénzügyi Iroda, Informatikai Iroda 
 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Az ülést 926-kor bezárja. Köszöni szépen 
mindenkinek a részvételt.  
 

k.m.f. 
 

 

 

 Wittinghoff Tamás dr. Bocsi István 
 polgármester jegyző 

 
 
 Melléklet:  
 
1. sz.: előterjesztés 
 
 
 
 


